

## CSECS

### Minutes of the Annual General Meeting Saturday Oct. 29<sup>th</sup> 2016 Four Points Sheraton, Kingston, Ontario 1:30-2:30 pm

Present: Shelley King, Catherine Nygren, Nicky Didicher, Sante Viselli, Alberto Luis Lopez, John Pierce, Brian Cowan, Paul Rice, David Oakleaf, Jessy Neau, Servanne Woodward, Michèle Bokobza-Kahan, Mitia Rioux-Beaulne, Julie Murray, Pam Perkins, Carol Percy, Craig Patterson, Leslie Ritchie, Betty Schellenberg, Chantel Lavoie, Isabelle Tremblay, Greg Morgan, Armelle St-Martin.

1. Welcome and approval of agenda. (Sante/Julie)
2. Approval of minutes of 2015 Annual AGM Meeting. (Leslie/Sante)
3. CSECS 2016 conference report (Shelley & Leslie)
  - Organising committee raised \$30 000 from donations and Universities.
  - Organising committee obtained a Connexion grant from SSHRC in the amount of \$24 000.
  - Public events helped obtain SSHRC grant.
  - 180 delegates including 45-50 graduate students participated in the conference.
  - Motion to approve (Chantel, Jessy Neau)
4. President's Report (Armelle)
  - Thank you to CSECS 2016 organising committee.
  - Along with the webmaster, Armelle has undertaken a clean-up of the website. A notice of the honorary members has been added.
  - It is important that the website reflect the decision voted unanimously that CSECS withdraw from the Canadian Federation of Social Sciences.
    - a. Motion regarding ~~the~~ article 4, section 2 of CSECS Constitution:
      - Delete the paragraph "The delegate to the Canadian Federation for the Humanities and Social Sciences (CFHSS) shall participate in the congresses and meetings of this Federation and prepare a report for the Executive Committee on all matters concerning the Society and the Federation. If the delegate is unable to attend a congress or a meeting of CFHSS the Executive Committee may appoint a substitute."

## SCEDHS

### Procès-verbal de l'Assemblée générale annuelle Samedi, 29 octobre 2016 Four Points Sheraton, Kingston (Ontario) 13h30-14h30

Présents : Shelley King, Catherine Nygren, Nicky Didicher, Sante Viselli, Alberto Luis Lopez, John Pierce, Brian Cowan, Paul Rice, David Oakleaf, Jessy Neau, Servanne Woodward, Michèle Bokobza-Kahan, Mitia Rioux-Beaulne, Julie Murray, Pam Perkins, Carol Percy, Craig Patterson, Leslie Ritchie, Betty Schellenberg, Chantel Lavoie, Isabelle Tremblay, Greg Morgan, Armelle St-Martin.

1. Bienvenue et adoption de l'ordre du jour. (Sante/Julie)
2. Adoption du procès-verbal de l'Assemblée générale 2015. (Leslie/Sante)
3. Rapport des organisatrices du congrès 2016 de la SCEDHS (Shelley & Leslie)
  - Le comité organisateur a amassé 30 000 \$ auprès de différentes institutions et Universités.
  - Le comité organisateur a obtenu une subvention Connexion du CRSH d'une valeur de 24 000 \$.
  - Les événements publics ont aidé à obtenir la subvention du CRSH.
  - Le congrès réunit 180 participants et participantes dont 45-50 étudiants et étudiantes des cycles supérieurs.
  - Adoption du rapport (Chantel, Jessy Neau)
4. Rapport de la Présidente (Armelle)
  - Merci au comité organisateur du congrès 2016.
  - Armelle a entrepris avec la webmestre une mise à jour du site web. Une notice des membres honorifiques a été ajoutée.
  - Il importe que le site web reflète le vote à l'unanimité du retrait de la SCEDHS de la Fédération canadienne des sciences sociales.
    - b. Motion se rapportant à l'article 4, section 2 des Statuts et règlements :
      - Effacer le paragraphe : « Le délégué auprès de la Fédération canadienne des sciences humaines et sociale (FCSHS) participe aux congrès et réunions de cette fédération et fait rapport au Bureau sur toutes les informations concernant les relations entre la Société et la Fédération. Si le délégué ne peut participer à un congrès ou à une réunion de la FCSHS, le Bureau peut lui nommer un substitut. »
      - Le remplacer par : « Le membre délégué représente,

<ul style="list-style-type: none"> <li>- Replace it by: “When required, the member at large represents the interests of the Society to other associations. The member at large shall prepare a report for the Executive on all appropriate matters. If the member at large is unable to attend a congress or a meeting the Executive Committee may appoint a substitute.”</li> <li>- Motion carried (Paul Rice, Andreas Motsch)</li> <li>- It is important to continue <del>the</del> efforts to reimburse students for their travel costs. Because the SSHRC grant is not guaranteed, CSECS pledges to contribute funds to reimburse student travel.</li> <li>- The use of social media has been successful.</li> <li>- Armelle thanks Isabelle who has accepted <del>to renew</del> renewal of her mandate as CSECS Secretary.</li> <li>- Armelle thanks Chantel whose mandate as English Editor of <i>Lumen</i> is coming to an end.</li> </ul> <p>Motion to adopt report (Andreas, Servanne)</p> <p>5. Treasurer’s Report (Greg Morgan)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- For fiscal 2015-16 : \$100 189</li> <li>- Income from membership dues increased by a little more than \$600.</li> <li>- Total expenses down by about \$1800 compared to the previous fiscal year.</li> <li>- Largest expense: student travel to Vancouver (5100\$).</li> <li>- Motion to adopt report (Pam Perkins, Paul Rice).</li> </ul> <p>6. Secretary’s Report (Isabelle Tremblay)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Renewal of the Secretary’s mandate. Nominating committee: Pam Perkins &amp; Andreas Motsch.</li> <li>- Nomination of the English language editor of <i>Lumen</i>: Corrinne Harol.</li> <li>- Motion to adopt report (Julie, Shelley)</li> </ul> <p>7. <i>Lumen</i> Editors’ Report (Chantel Lavoie &amp; Nicholas Dion)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Number 35 was printed last winter. We opted for a better printing method that costs \$14.</li> <li>- 18 943 visits on Erudit.</li> <li>- <i>Lumen</i> 36 is at the press waiting to be sent out. Full page ad<del>e</del> at the end which provides \$75 income.</li> <li>- Guest editors for <i>Lumen</i> 37: Chantel Lavoie and Isabelle Tremblay. The Maddoff prize (\$250) for grad students will be reinstated.</li> <li>- Motion to adopt report (Pam, Sante)</li> </ul>	<p>lorsque nécessaire, les intérêts de la Société auprès d’autres associations et fait rapport au Bureau de toutes les informations pertinentes. Si le délégué ne peut participer à un congrès ou une réunion, le Bureau peut lui nommer un substitut. »</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Motion adoptée (Paul Rice, Andreas Motsch)</li> <li>- Il importe de continuer les efforts pour rembourser les frais de voyage des étudiants et étudiantes. Parce que la subvention CRSH n’est pas garantie, la SCEDHS s’engage à contribuer des fonds pour rembourser les étudiants et étudiantes.</li> <li>- L’emploi des médias sociaux a eu beaucoup de succès.</li> <li>- Armelle remercie Isabelle qui accepte de renouveler son mandat de secrétaire.</li> <li>- Armelle remercie Chantel dont le mandat d’éditrice de langue anglaise de <i>Lumen</i> s’achève.</li> <li>- Adoption du rapport (Andreas, Servanne)</li> </ul> <p>5. Rapport du trésorier (Greg Morgan)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Pour l’année 2015-16 : 100 189 \$</li> <li>- Les revenus des frais d’adhésion ont augmenté d’environ 600 \$.</li> <li>- Les dépenses ont diminué d’environ 1800 \$ en comparaison à l’année fiscale précédente.</li> <li>- La plus grosse dépense était liée au remboursement des frais de voyage des étudiants et étudiantes qui se sont déplacés au congrès de Vancouver (5100 \$).</li> <li>- Adoption du rapport (Pam Perkins, Paul Rice).</li> </ul> <p>6. Rapport de la secrétaire (Isabelle Tremblay)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Renouvellement du mandat de la secrétaire. Comité pour la mise en candidature : Pam Perkins et Andreas Motsch.</li> <li>- Nomination de l’éditrice de langue anglaise de <i>Lumen</i> : Corrinne Harol.</li> <li>- Adoption du rapport (Julie, Shelley)</li> </ul> <p>7. Rapport des Éditeurs de <i>Lumen</i> (Chantel Lavoie, Nicholas Dion)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Numéro 35 a été imprimé l’hiver dernier. Nous avons opté pour une meilleure méthode d’impression qui coûte 14 \$.</li> <li>- 18 943 visites sur Érudit.</li> <li>- <i>Lumen</i> 36 n’a plus qu’à être envoyé. Les annonces à la fin du numéro ont généré 75 \$ de revenu.</li> <li>- Éditrices invitées pour le numéro 37 : Chantel Lavoie et Isabelle Tremblay. Le Prix Maddoff d’une valeur de 250 \$ sera rétabli.</li> <li>- Adoption du rapport (Pam, Sante)</li> </ul>
---	--

<p>8. Graduate Student Report (Catherine Nygren)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Thanks to Shelley and Katie Hunt (local representative) for organizing events.</li> <li>- Grad luncheon was a success.</li> <li>- Grad roundtable attracted about 20 people and came in under budget.</li> </ul> <p>9. Future conferences 2017 – Toronto : 18-22 october at the Chelsea Hotel. Joint conference with NSCECS, which has not happened for years. 2018 – Niagara Falls</p> <p>10. Prizes and Honorary Memberships 2016 Winner of the D.W. Smith Fellowship: Alessia Rizzo : “Expositions de la place Dauphine in the 1720s and in the 1730s. A Reflection of Eighteenth-Century Paris Painting” (Members of the committee : Julie Murray, Pascal Bastien, Tiffany Potter)</p> <p>11. Nominations and Elections</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Election of the English language editor of <i>Lumen</i>: Corrinne Harol (U of Alberta). Motion carried (Betty/ Paul Rice)</li> <li>b. Nominating committee for the President: Catherine Dubeau &amp; Leslie Ritchie. Motion carried (Paul Rice/Shelley King)</li> <li>c. D. W. Smith Fellowship – election of committee new members: Peter Sabor &amp; Sante Viselli. Motion carried (Andreas Motsch/ Pam Perkins)</li> </ul> <p>Meeting is adjourned (Servanne/Shelley)</p>	<p>8. Rapport de la représentante des étudiants aux cycles supérieurs (Catherine Nygren)</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Merci à Shelley et à Katie Hunt (représentante locale).</li> <li>- Dîner de professionnalisation a été un succès.</li> <li>- La table ronde des étudiants et étudiantes des cycles supérieurs a réuni environ 20 personnes et a coûté moins cher que prévu.</li> </ul> <p>9. Congrès futurs 2017 – Toronto : 18-22 octobre à l’Hôtel Chelsea. Il s’agit d’un congrès jumelé avec la NSCECS, ce qui n’est pas arrivé depuis 5-6 ans. 2018 – Niagara Falls</p> <p>10. Prix et membres honorifiques Gagnante 2016 de la Bourse D.W. Smith: Alessia Rizzo : “Expositions de la place Dauphine in the 1720s and in the 1730s. A Reflection of Eighteenth-Century Paris Painting” (Membres du comité : Julie Murray, Pascal Bastien, Tiffany Potter)</p> <p>11. Mises en candidature et élections</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>a. Élection de l’éditrice de langue anglaise de <i>Lumen</i> : Corrinne Harol (U of Alberta). Motion adoptée (Betty/ Paul Rice)</li> <li>b. Comité pour la mise en candidature du Président : Catherine Dubeau &amp; Leslie Ritchie. Motion adoptée (Paul Rice/Shelley King)</li> <li>c. Bourse D. W. Smith – élection de nouveaux membre du comité : Peter Sabor &amp; Sante Viselli. Motion adoptée (Andreas Motsch/ Pam Perkins)</li> </ul> <p>La séance est levée (Servanne/Shelley)</p>
--	---